
DARE DE SEAMĂ 
asupra activităţii desfăşurate de Societatea de Ştiinţe Istorice din 

România în perioada octombrie 2003 - octombrie 2007 

Ioan SCURTU • 

Ultima Conferinţă Naţională de dare de seamă şi alegeri a Societăţii de 
Ştiinţe Istorice din România s-a desfăşurat la Focşani în ziua de 13 
octombrie 2003.  

Spre deosebire de precedenta Conferinţă Naţională, care a avut loc la 
Buşteni în octombrie 1 999, aceasta s-a desfăşurat într-o atmosferă de calm, 
participanţii fiind preocupaţi nu atât de persoanele care urmau a fi alese, cât 
de problemele de perfecţionare a activităţii Societăţii .  

Cu acest prilej ,  profesorul univ. dr. IOAN SCURTU a fost reales în 
funcţia de Preşedinte al Societăţii de Ştiinţe Istorice, iar profesor univ. dr. 
NI CHIT A ADĂNILOAIE în cea de Preşedinte de onoare. Conferinţa a 
ales Consiliul Naţional format din reprezentanţii tuturor judeţelor care au 
avut delegaţi, iar acesta a ales, la rândul său, Biroul Executiv format din 1 8  
persoane ş i  anume: 

Profesor univ. dr. IOAN SCURTU, Preşedinte; 
Profesor univ. dr. NICHITA ADĂNILOAIE, Preşedinte de onoare; 
Profesor univ. dr. ALEXANDRU BARNEA, Prim-vicepreşedinte; 
Profesor univ. dr. CORNELIU-MIHAIL LUNGU, Vicepreşedinte; 
Profesor univ. dr. BOGDAN MURGESCU, Vicepreşedinte; 
Profesor CONSTANTIN VITANOS, Vicepreşedinte; 
Profesor dr. BOGDAN TEODORESCU, Secretar general; 
Conferenţiar univ. dr. MIHAIL M. ANDREESCU, Secretar general 

trezorier; 
Profesor dr. NICU POHOAŢĂ, membru; 
Profesor univ. dr. CONSTANTIN BURAC, membru; 
Profesor dr. MIHAI COTENESCU, membru; 
Profesor VASILE MANEA, membru; 
Profesor dr. GHEORGHE NICHIFOR, membru; 
Profesor univ. dr. CONSTANTIN OLTEANU, membru; 
Conferenţiar univ. dr. ŞTEFAN PĂUN, membru; 
Profesor GHEORGHE SMARANDACHE, membru; 
Profesor dr. AUREL CONSTANTIN SOARE, membru; 
Dr. HORIA DUMITRESCU, membru. 

• Profesor univ. dr., Preşedintele Societăţii de Ştiinţe Istorice din România 
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Noua conducere a acţionat în spiritul Statutului, urmărind să se implice 
în toate problemele care privesc procesul de învăţământ, locul şi rolul 
istoriei în şcoală, perfecţionarea didacticii şi a cercetării ştiinţifice, dar şi să 
stimuleze filialele pentru o activitate cât mai diversificată, cu deosebire în 
rândul profesorilor de istorie. 

Societatea de Ştiinţe Istorice din România a stabilit contacte directe cu 
EURO-CLJO, iar un reprezentant al său, profesorul VASILE MANEA a 
participat la întâlnirea-seminar de la Vilnius, din anul 2002. Societatea de 
Ştiinţe Istorice din România a achitat cotizaţia de membru EURO-CLIO în 
valoare de 355 Euro. De asemenea a fost constituită o filială a Societăţii în 
Republica Moldova, numită Societatea Ştiinţifico-metodică a Profesorilor 
de Istorie „ Vasile Lupu ", din Chişinău. Au fost stabilite, în ultimii doi ani 
contacte strânse cu colegii din Bulgaria şi chiar s-a desfăşurat o acţiune 
comună la Călăraşi, cu vizitarea localităţilor Ruse şi Balcic în Bulgaria. Mai 
mulţi profesori din Republica Moldova au participat la cursurile de vară 
desfăşurate Ia Constanţa, Giurgiu şi Baia-Mare - Sighet. 

Condiţiile generale în care şi-a desfăşurat activitatea Societatea de 
Ştiinţe Istorice nu au fost dintre cele mai favorabile. Într-o societate atomizată 
în care suspiciunea şi egoismul au devenit trăsături comune, este greu să se 
promoveze solidaritatea, interesul general şi devotamentul pentru binele 
comun. Această realitate s-a reflectat şi în disputele din cadrul comunităţii 
istoricilor, în utilizarea unor etichetări cu evidentă coloratură politică, în 
neparticiparea unor colegi la activităţile organizate de Societate, în lipsa de 
activitate a unor filiale altădată puternice (Cluj,  Iaşi, Sibiu, Alba ş.a.). 

În acest context Biroul Executiv a acţionat coerent, pe baza unui plan 
anual, cu şedinţe lunare în cadrul cărora s-a discutat o multitudine de 
probleme - de la sumarul revistei „ Studii şi articole de istorie " la premiile 
Societăţii şi experienţa muncii în diferite filiale. De asemenea au avut loc -
conform Statutului - şedinţele anuale ale Consiliului Naţional, unde au 
participat reprezentanţi din 20-25 de judeţe; s-a analizat activitatea 
Societăţii, prezentându-se şi rapoarte ale fiecărei filiale, au fost operate 
unele modificări în structurile de conducere urmărindu-se promovarea unor 
cadre active, mai ales tinere. Cu asemenea prilejuri s-a putut constata că 
unele filiale au o activitate bogată, editează reviste şi cărţi, organizează 
simpozioane şi conferinţe ştiinţifice, schimburi de experienţă în domeniul 
didactic. Pot fi citate aici filialele Bacău, Bârlad, Bucureşti, Buzău, Călăraşi, 
Constanţa, Dolj ,  Gorj ,  Prahova, Vrancea ş.a. 

Biroul Executiv s-a preocupat de editarea revistei „ Studii şi articole de 
istorie " care a apărut ritmic, anual, oferind multor membri din Bucureşti şi 
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din mai multe judeţe posibilitatea de a-şi valorifica munca de cercetare 
ştiinţifică şi de a împărtăşi din experienţa lor didactică. Apreciem că această 
revistă care se tipăreşte în 1 000- 1 500 de exemplare, este privită cu interes 
de profesori, mărturie fiind comenzile care s-au făcut şi distribuirea tuturor 
exemplarelor. În anii 2004-2006, cu participarea şi sprijinul d-lui profesor 
CONSTANTIN VIT ANOS, s-a continuat editarea şi tipărirea celei de-a 
doua reviste a societăţii, intitulată „ CLJO XXI", care s-a realizat cu 
participarea elevilor din ţară, în special din judeţele Constanţa, Braşov, Gorj, 
Giurgiu şi Bucureşti. 

Un considerabil efort s-a depus pentru organizarea cursurilor de vară 
în diferite zone geografice, cu o sponsorizare masivă din partea autorităţilor 
şi a altor factori de influenţă din judeţele respective, contribuţia 
participanţilor fiind de fiecare dată extrem de modică. Aceste cursuri s-au 
organizat astfel: 

- în iulie 2003 în judeţele Tulcea şi Constanţa; 
- în iulie 2004 în judeţul Suceava; 
- în iulie 2005 în judeţul Constanţa; 
- în iulie 2006 în judeţele Dolj ,  Olt, Vâlcea, Gorj şi Mehedinţi; 
- în iulie 2007 în judeţul Maramureş, cu locaţiile Baia Mare şi Sighetu! 

Marmaţiei. 
Tematica a fost variată acoperind probleme de istorie locală, de istorie 

naţională şi universală, de metodică. 
Dacă temele de istorie locală nu au ridicat probleme deosebite, 

cursanţii fiind informaţi asupra unor aspecte concrete, specifice zonei, 
temele de istorie generală au generat adesea discuţii foarte aprinse. 
Menţionăm, cu titlu de exemplu, dezbaterea desfăşurată la Drobeta Turnu 
Severin privind Revoluţia română din decembrie 1 989 la care au participat 
revoluţionari, cadre din conducerea P. C. R. şi a Serviciului de Informaţii al 
Armatei, precum şi cercetători ştiinţifici. O amplă prezentare a acestei 
dezbateri a apărut în revista „ Caietele Revoluţiei ". 

Dezbaterile metodice au abordat, cu deosebire, problem�· privind 
perfecţionarea didacticii în contextul accelerării procesului de modernizare a 
societăţii, a utilizării cotidiene a calculatorului. 

Un loc important în economia cursurilor de vară l-au ocupat excursiile 
la locuri şi monumente istorice. Au fost vizitate localităţi şi monumente din 
judeţele Constanţa, Tulcea, Călăraşi, Giurgiu, Olt, Dolj , Vâlcea, Gorj , 
Mehedinţi, Maramureş, Suceava. Pentru contribuţia adusă la buna 
desfăşurare .a acestor cursuri se cuvin mulţumiri aduse domnilor: MIHAIL 
ANDREESCU, cel care s-a ocupat de toate ediţiile, MIHAI IACOBESCU, 
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CONSTANTIN VITANOS, MIHAI COTENESCU, ŞTEFAN PĂUN, 
IOAN PĂTROI, CONSTANTIN BUICULESCU, MITE MĂNEANU, 
DANCI GHEORGHE, ANGELA BĂLAN ş.a. 

· 

Cursurile de vară au constituit şi cadrul în care s-au acordat premiile 
Societăţii de Ştiinţe Istorice pentru lucrări publicate în anul precedent, 
propuse de filiale şi validate de Biroul Executiv. Între cei care au primit 
asemenea diplome menţionăm pe: MIHAI COTENESCU, DINICĂ 
CIUBOTEA, SORIN DAMEAN, MIHAI LAZĂR, PĂUN ŞTEFAN, 
GHEORGHE NICHIFOR, NICOLAE MISCHIE, IOAN MITREA, 
NICOLAE IONESCU ş.a. 

Conducerea Societăţii de Ştiinţe Istorice din România a făcut 
numeroase demersuri la conducerea Ministerului Educaţiei şi Cercetării 
pentru ameliorarea locului şi rolului istoriei în procesul de învăţământ. 
Scrisorile şi memoriile adoptate de Consiliul Naţional au fost depuse la 
registratura ministerului dar nu s-a primit nici un răspuns. Mai mulţi colegi 
au prezentat aceste documente în presa locală şi la radio, dar reacţia 
oficialităţilor nu s-a produs. Din contra, în ultimii ani ponderea istoriei în 
planurile de învăţământ s-a diminuat. 

Aşa cum am menţionat, Biroul Executiv şi-a ţinut şedinţele lunare cu 
regularitate, cei mai mulţi dintre membrii acestuia fiind prezenţi şi 
participând la dezbateri . Activitatea concretă de după şedinţe a fost pentru 
cei mai mulţi palidă, aceştia aşteptând să li se ceară să se implice deşi, 
conform Statutului, aveau obligaţia de a conduce efectiv anumite domenii şi 
de a se angaja  în rezolvarea tuturor problemelor Societăţii .  Unii au preferat 
rolul de „observatori" şi supervizori, făcând propuneri pe care să le ducă la 
îndeplinire alţi i .  În aceste condiţii munca de zi cu zi a fost desfăşurată doar 
de preşedinte şi de d-l MIHAIL ANDREESCU secretarul general trezorier, 
care au fost nevoiţi să preia obligaţiile de ansamblu ale Biroului Executiv. 

Pentru unii colegi - mai ales din mediul universitar - funcţia deţinută 
în cadrul Consiliului Naţional şi al Biroului Executiv al Societăţii de Ştiinţe 
Istorice a fost mai curând o rubrică în CV -ul personal şi mai puţin obligaţia 
de a desfăşura o activitate concretă. 

Deoarece astăzi îmi închei activitatea de preşedinte al Societăţii de 
Ştiinţe Istorice consider necesar să prezint un scurt bilanţ personal . Pe 
parcursul celor opt ani m-am străduit să reprezint cu cinste această 
organizaţie civică, să-i asigur dăinuirea şi să o impun în conştiinţa civică. În 
1 999  când am fost ales preşedinte, Societatea de Ştiinţe Istorice era în 
pragul colapsului .  Revista „ Studii şi articole de istorie " se tipărea prin 
bună-voinţa unui sponsor care încasa banii pe reviste, după vânzarea 

335 

https://biblioteca-digitala.ro



acestora, cursurile de vară nu se mai puteau organiza din lipsă de fonduri; 
nici chiar şedinţele anuale ale Consiliului Naţional nu se puteau desfăşura. 

Împreună cu colegii care s-au angajat la o muncă tenace am reuşit să 
redresez situaţia, asigurând Societăţii de Ştiinţe Istorice o bază financiară, 
mai ales prin sponsorizări obţinute ca urmare a unor relaţii personale. Un 
cuvânt de mulţumire adresez d-lui CONSTANTIN OLTEANU, 
preşedintele Filialei de cercetare din Bucureşti, care a obţinut cele mai 
consistente sponsorizări . Aceleaşi mulţumiri se cuvin doamnei ANGELA 
BĂLAN şi d-lui GEORGE ROTARU. Revista „ Studii şi articole de 
istorie " a fost tipărită anual, cu un tiraj realist, iar fondurile obţinute din 
vânzarea ei au intrat în contul Societăţii putând fi finanţate alte acţiuni şi 
activităţi. De asemenea a sporit ritmicitatea strângerii cotizaţiei de la cei 
circa 1 500-2000 membri plătitori. 

S-a reluat desfăşurarea cursurilor de vară - activitate devenită 
permanentă - în fiecare an astfel: 

în 2000 s-au desfăşurat cursuri la Braşov şi Constanţa (un duplex), 
organizate de MONICA TAŞCĂ, VASILE MANEA şi 
CONSTANTIN VITANOS; 

în 200 1 cursurile s-au desfăşurat în judeţul Gorj, organizate de 
NICOLAE MISCHIE şi GHEORGHE NICHIFOR; 

în 2002 au fost organizate cursuri în judeţul Giurgiu de ŞTEF AN 
PĂUN· ' 

în 2003 s-au desfăşurat cursuri în judeţele Tulcea şi Constanta, 
organizate de POLICSENIA NEDELCU şi 
CONSTANTIN VIT ANOS; 

în 2004 cursurile s-au desfăşurat în judeţul Suceava, organizate de 
MIHAI IACOBESCU; 

în 2005 s-au desfăşurat iarăşi cursuri în judeţele Constanţa şi Tulcea, 
organizate de CONSTANTIN VITANOS; 

în 2006 s-au organizat cursurile în Oltenia Uudeţele: Dolj ,  Olt, Vâlcea, 
Gorj ,  Mehedinţi), de către IOAN PĂTROI; 

în 2007 cursurile au fost organizate în judeţul Maramureş (Baia Mare 
şi Sighet), de către ILIE GHERHEŞ. 

În ce priveşte organizarea şedinţelor anuale ale Consiliului Naţional 
acestea s-au desfăşurat astfel : 

în anii 2000, 200 1 ,  2002 şi 2007 la Bucureşti, organizator ANGELA 
BĂLAN; 

în 2004 şi 2006 la Constanţa, organizator CONSTANTIN 
VITANOS; 
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în 2003 la Târgu Jiu, organizatori NICOLAE MISCHIE ş1 
GHEORGHE NICHIFOR; 

în 2005 la Călăraşi, organizator MIHAI COTENESCU. 
S-au desfăşurat şedinţe ale Biroului Executiv la Giurgiu, organizator 

ŞTEFAN PĂUN, Târgu Jiu, organizator GHEORGHE NICHIFOR şi 
Călăraşi, organizator MIHAI COTENESCU, precum şi o întâlnite a 
Biroului Executiv cu profesorii din Sighetul Marmaţiei, la solicitarea şi cu 
sprij inul doamnei EUGENIA GODJA şi a lui GHEORGHE DANCI. 

Am avut resurse pentru a extinde efectiv Societatea de Ştiinţe Istorice 
în Republica Moldova şi de a achita cotizaţia la EURO-CLJO. În acest an 
Societatea a susţinut din fonduri proprii o bună parte a cheltuielilor pentru 
desfăşurarea cursurilor de vară în Maramureş. 

Desigur, se putea face mai mult - întotdeauna se poate face mai mult -
dar eu am conştiinţa împăcată. Sunt recunoscător colegilor istorici care mi-au 
oferit şansa de a lucra în structurile de conducere ale Societăţii de Ştiinţe 
Istorice, mai întâi ca membru în Biroul Executiv, apoi ca vicepreşedinte şi 
prim-vicepreşedinte, iar din 1 999 în calitate de preşedinte. A sosit timpul să 
predau ştafeta altora mai tineri şi aşa ar trebui să facă şi alţi membri ai 
Biroului Executiv, care nu poate fi un organism din mai mulţi pensionari (în 
prezent numărul acestora este de şase, cifră pe care o consider prea mare) . 

Actuala Conferinţă va trebui să aleagă în conducere persoane care au 
muncit cu adevărat, s-au angajat în buna desfăşurare a activităţii Societăţii 
de Ştiinţe Istorice şi nu dintre cei care croiesc planuri „din cuţite şi pahară ", 

cum zicea Eminescu. Credem că nu titlul didactic sau ştiinţific trebuie să 
primeze, ci capacitatea şi disponibilitatea de a munci pentru comunitatea 
istoricilor din România, calitate dovedită în timp. 
Îmi exprim speranţa că dezbaterile ce vor avea loc şi deciziile luate vor 
contribui la o analiză critică a activităţii desfăşurate până în prezent şi vor 
trasa căile, realiste şi eficace, pentru creşterea rolului şi locului Societăţii de 
Ştiinţe Istorice din România în viaţa noastră, a tuturor. 
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PROCES VERBAL 

Încheiat azi, 1 O noiembrie 2007, cu ocazia desfăşurării lucrărilor 
Conferinţei Naţionale a Societăţii de Ştiinţe Istorice din România la Târgu
Jiu. 

Ordinea de azi a fost următoarea: 
1 .  Dare de seamă asupra activităţii desfăşurate de Societatea de 

Şti inţe Istorice din România între anii 2003-2007. 
2 .  Raportul Comisiei de  cenzori. 
3 .  Aprobarea ş i  completarea Statutului. 
4. Alegerea preşedintelui Societăţii de Ştiinţe Istorice şi a Consiliului 

de conducere. 
5 .  Alegerea Comisiei de  cenzori. 
6. Diverse 
Ordinea de zi a fost precedată de alocuţiunile rostite de: 
Dr. Ing. Ştefan Marian Popescu-Bejat (Prefectul judeţului Gorj) 
Profesor Cornel Popescu (vicepreşed. Consiliul jud. Gorj) 
Ing. Ivan Florescu (senator Gorj) 
Dr. Ing. Florin Cârciumaru (Primarul municipiului Târgu-Jiu) 
În continuare domnul profesor universitar dr. Adăniloaie Nichita, 

preşedinte de onoare al S .S .l.R, prezintă un scurt istoric al S .S .I .  din judeţul 
Gorj .  

Trecându-se l a  ordinea de zi domnul profesor universitar dr. Ioan 
Scurtu, preşedinte S.S.l .R. , a dat citire dării de seamă asupra activităţii 
desfăşurată de S.S.l .R între anii 2003-2007, care este publicată alăturat. 

Domnul profesor Vasile Manea membru în Biroul Executiv al S.S.I.R. a 
prezentat raportul Comisiei de cenzori care evaluează situaţia financiară a 
S.S.l.R. în ultimii 8 ani evidenţiind principalii sponsori, pentru perioada 
2003-2007 şi sumele oferite. 

Urmează discuţii vizând Raportul de activitate şi eventualele propuneri. 
Domnul profesor dr. Bogdan Teodorescu semnalează propunerea 

M.E.C.T. de reducere a curriculaei de istorie. Îşi manifestă altruismul şi 
ataşamentul pentru S.S.I.R. Punctează că S.S.l.R. a funcţionat la parametrii 
normali şi înainte şi după 1 999. 

Scoate în evidenţă unele animozităţi de la nivelul Biroului executiv al 
S .S .I .R. ; în final propune ca fiecare membru din conducerea S.S.I .R. să 
promoveze cel puţin un tânăr. 
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Doamna profesor Monica Taşcă, judeţul Braşov, pledează pentru 
viabilitatea societăţii trecând în revistă: relaţiile între conducerea centrală şi 
filialele judeţene, relaţiile interpersonale, relaţiile dintre vârstnici şi tineri. 
Precizează că mij loacele financiare trebuie să fie gestionate de către judeţul 
organizator în colaborare cu conducerea centrală. 

Apreciază colaborarea filialei Gorj a S.S.I. cu organismele locale. 
Domnul profesor Purnichi de la Câmpulung Muscel, propune un 

amendament la Statut şi afirmă că filiala pe care o conduce a desfăşurat o 
bună activitate. 

Domnul profesor Stoica Relu, filiala Buzău, face o analiză 
comparativă între activitatea desfăşurată înainte de 1 999 şi după 1 999, 
punctând dezinteresul inspectoratelor şcolare şi mai mult entuziasmul unor 
membri . Apreciază totuşi că în ultimii 8 ani activitatea societăţii a fost 
pozitivă la fel ca şi activitatea conducerii. Domnul general Constantin 
Olteanu punctează implicarea în desfăşurarea activităţii S .S.I .R. a filialei 
Cercetare din Bucureşti şi buna colaborare cu conducerea. 

Domnul profesor universitar dr. Murgescu, filiala Bucureşti, se referă 
la aspectele financiare. Sesizează câteva nereguli între care nedepunerea 
bilanţului financiar pe anul 2007, invocând prevederile legislative. Propune 
pentru redactarea bilanţului contabil angajarea unui contabil profesionist. 

Doamna prof. Grămăticu Oltea pledează pentru reconciliere şi scoate 
în relief elemente de coeziune lucrativă pentru continuarea activităţilor la 
nivelul S.S.I .R. Prezintă activitatea S.S.I din Bârlad : filme, sesiuni de 
comunicări ştiinţifice. 

Domnul profesor universitar dr. Barnea susţine faptul ca sediul S.S.I.R 
trebuie să rămână în continuare la Facultatea de Istorie. Semnalează lipsa de 
legătură cu institutele de cercetare şi prezintă propunerile de modificare a 
Statutului S.S.I .  din care lipseşte precizarea funcţiilor şi atribuţiilor membrilor 
Consiliului Naţional. 

Adunarea de azi trebuie să menţioneze şi faptul că reprezentanţii celor 
24 de filiale sunt de acord cu trimiterea unui memoriu către Ministerul 
Educaţiei şi Cercetării faţă de reducerea numărului orelor de istorie şi 
reducerile din curriculum. 

Din Republica Moldova, doamna profesor Ursu, filiala Chişinău, 
mulţumeşte domnului profeşor Scurtu şi domnului profesor Andreescu 
pentru cooptarea în S.S.I.R. şi pentru buna colaborare. 

Domnul profesor Buiculescu, Filiala Olt, evidenţiază revitalizarea 
activităţii filialei, dar şi greutăţile organizatorice ale diferitelor activităţi. 
Dezaprobă reducerea numărului orelor de istorie. Ultima activitate 
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desfăşurată în judeţul Olt a fost simpozionul „Regimul comunist în judeţul 
Olt". 

Domnul conferenţiar universitar dr. Andreescu precizează faptul că 
S.S.I .R. nu are sediu, că trebuie să deschidă o acţiune în instanţă şi să intre 
în legalitate. 

Sponsorizările nu pot fi întotdeauna realizate prin contract întrucât 
depind de statutul juridic al sponsorilor. 

Insistă asupra necesităţii unui sediu al S.S.I .R. , de aici greutatea în 
comunicare cu unele - filiale. Editarea Revistei de istorie în acest an a fost 
mult întârziată din motive obiective. Insistă asupra precizării clare a 
nomenclatorului de funcţii, a sediului şi a fondurilor. 

Domnul profesor Mihai Cotenescu, filiala Călăraşi, propune ca unul 
dintre vicepreşedinţi să se ocupe de relaţiile cu filialele judeţene şi să se 
găsească deasemenea noi modalităţi de strângere a cotizaţiei şi să se 
precizeze clar rolul filialelor şi al subfilialelor. 

Să se prezinte un raport anual al activităţii filialelor judeţene către 
Consiliul Naţional şi un raport anual al Consiliului Naţional. 

Domnul profesor Mitrea, filiala Bacău, apreciază activitatea conducerii 
şi în special a domnului profesor universitar dr. Nichita Adăniloaie. Propune 
ca şi filialele să aibă dreptul de a acorda diplome de onoare şi titluri. 

Domnul profesor universitar dr. N. Mischie preşedinte de onoare 
filiala Gorj ,  apreciază activitatea S.S.I.R., apreciază buna colaborare cu 
profesorii de istorie din Republica Moldova şi din Bulgaria. Insistă asupra 
necesităţii dinamizării M.E.C.T. în legătură cu programemle de istorie. 

Domnişoara profesor Cochină Maria, inspector de specialitate la I .S.J. 
Gorj mulţumeşte profesorilor care fac parte din conducerea S.S.I .R. Prezintă 
buna colaborare a S.S .l .R. cu A.P.I.R. în Gorj . Solicită găsirea unor noi 
metode de persuasiune la M.E.C.T. legate de programele de istorie. 
Propune studii amănunţite în acest sens şi activităţi care să fie prezentate 
conducerii din minister. 

Doamna profesor Buiacu, filiala Bucureşti, solicită constituirea unui 
grup de specialişti care să prezinte conducerii ministerului doleanţele 
profesorilor de istorie legate de reducerea numărului orelor de istorie. 

Domnul profesor universitar dr. Adăniloaie propune modificări la 
Statut: atragerea altor categorii de intelectuali în cadrul Societăţii; 
diversificarea modalităţilor de achitare a cotizaţiei; elaborarea de legitimaţii. 

Se supune la vot Raportul de activitate şi Raportul Comisiei de cenzori. 
Se aprobă în unanimitate, excepţie domnul profesor Murgescu, care se 
abţine la votarea Raportului Comisiei de cenzori. Se votează pentru 
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modificarea Statutului. Domnul profesor Adăniloaie propune pe domnul 
profesor Ioan Scurtu în calitate de preşedinte al S .S .I .R. Domnul profesor 
Scurtu propune ca domnul profesor Adăniloaie să fie preşedinte de onoare. 

Domnul profesor Murgescu îl propune pe domnul profesor Bamea ca 
preşedinte. Domnul profesor Adăniloaie propune ca prim-vicepreşedinte pe 
domnul profesor Bamea. 

Se supune la vot propunerea pentru funcţia de preşedinte al S.S.I .R.
domnul profesor universitar I .  Scurtu este ales în unanimitate, excepţie 2 
(două) abţineri. 

Se fac propuneri pentru membrii Consiliului de conducere. 
Sunt aleşi: 

Domnul profesor universitar dr. Alexandru Bamea, prim-vicepreşedinte 
Domnul profesor universitar dr. Bogdan Murgescu, vicepreşedinte 
Domnul conferenţiar universitar dr. Mihai Andreescu, vicepreşedinte 
Domnul profesor dr. Gheorghe Nechifor, vicepreşedinte 
Domnul profesor dr. Bogdan Teodorescu, secretar-general 
Doamna profesor dr. Angela Bălan, secretar trezorierier 
Domnul conferenţiar dr. Sorin Damean, membru în biroul S.S.I .  
Domnul general colonel dr. Constantin Olteanu, membru 
Domnul profesor dr. Mihai Cotenescu, membru 
Domnul profesor dr. Mihai lacobescu, membru 
Domnul conferenţiar universitar dr. Ştefan Păun, membru 
Domnul profesor dr. Horia Dumitrescu, membru 
Domnul profesor drd. Paul Dominte, membru 
Domnul profesor Vasile Manea, membru 
Domnul conferenţiar universitar dr. Pohoaţă, preşedintele Comisiei 

de cenzori 
Doamna profesor drd. Iulia Buiacu, membru 
Doamna profesor Monica Taşcă, membru 
precum şi câte doi membrii ai fiecărei filiale pentru constituirea 
Consiliului Naţional. 

Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces verbal. 

1 O noiembrie 2007 
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